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P r o t o k ó ł  Nr XXXII/2013 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 25 kwietnia 2013r.  w sali Urzędu Gminy w godz. 
od 900 do 1105 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                    Otwarcia XXXII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch 
witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika 
Gminy Irenę Antczak, dyrektora Przedszkola Publicznego Elżbietę Krawczyk, sołtysów, radnych 
oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
W trakcie obrad przybyli: Komendant Powiatowy Policji  w Jarocinie Krzysztof Rzepczyk                
i kierownik Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Maciej Bierła. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy skład 15 radnych     
w sesji uczestniczy 15 radnych. 
Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Do przesłanego radnym porządku obrad nie zgłoszono wniosków. 
Porządek  obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  XXXI  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXI  
      sesji Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXI  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przyjęcie  sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
      i innymi podmiotami za 2012 rok. 
8.   Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin za 2012 rok. 
9.   Przyjęcie informacji z  funkcjonowania i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
      w Kotlinie za 2012 rok. 
10. Przyjęcie informacji z funkcjonowania i działalności jednostek oświatowych Gminy: 
      gimnazjów, szkół podstawowych i Publicznego Przedszkola za 2012 rok. 

  11. Podjęcie uchwał:   
        - w sprawie nadania imienia Publicznemu Przedszkolu w Kotlinie, 
        - w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej  
          w Kotlinie, 
        - w sprawie wyrażenia zgody  na sprzedaż  nieruchomości  gruntowych niezabudowanych 
           położonych w Kotlinie, 
        - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy 
           nieruchomości, 
        - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok, 
        - zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 2013 rok. 
  12. Wolne głosy i wnioski. 
  13. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXI sesji Rady. 
  14. Zamknięcie obrad. 
 

ad.3.   Przyjęcie protokołu  z  XXXI  sesji Rady Gminy. 
             Protokół wyłożony został do wglądu na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 24 
kwietnia br. oraz w dniu dzisiejszym. 
Do protokołu nie zgłoszono uwag. 
Protokół przyjęty został jednogłośnie 15 głosami za. 
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ad.4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
                  Wnioski zgłosili: 
Radny Maciej Skowron  wnioskował o: 
-  wyrównanie wjazdu z drogi nr 11 w ul. 11 Listopada, 
- przycięcie pielęgnacyjne gałęzi drzew przy ul.: Teodorowskiej i Kochanowskiego. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o: 
- dokończenie czyszczenia Kotlinki - ok. 100 m, 
- ustawienie znaku „pierwszeństwa przejazdu „ przy drodze gminnej w Twardowie. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o: 
-  przycięcie  gałęzi drzew  wchodzących w trakcje elektryczne, w tym przy ul. Powstańców Wlkp.,  
   Dworcowej, Ks. Rymarkiewicza, 15 Sierpnia. Radny przypomniał, że wniosek w tej sprawie 
   składał wiosną 2012r. i jakoś tak pozostał bez efektu. 
   Wójt odpowiedział, że efekt był taki, że na przekazany wniosek w tej sprawie  Energa udzieliła 
    odpowiedzi informując, że  dokonuje okresowych oględzin linii  i w tej chwili nie widzi potrzeby  
    przycięcia drzew.  Wójt przypomniał, że  z  odpowiedzią tą zapoznał radnych na  jednej z sesji  
   Rady w punkcie „Odpowiedzi na interpelacje i wnioski”. 
-  przy okazji remontu drogi nr 11 ułożyć masę asfaltową pomiędzy jezdnią a chodnikiem od placu 
   przy Urzędzie Gminy do skrzyżowania z ul. 11 Listopada, tak aby to estetycznie wyglądało. 
Radny Radosław Wałkiewicz  wnioskował  o przesłanie do Gminy Jarocin wniosku o  naprawę 
drogi Słupia – Jarocin, albo jej zamknięcie z uwagi na stan tej drogi. 
Wójt odpowiedział, że na następnej sesji przedstawi korespondencję  jaką prowadzi w sprawie tej 
drogi. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o: 
-   przegląd wszystkich dróg gminnych i dokonanie  napraw tych, które tego wymagają, 
-  obniżenie stanu poziomu wody w stawie w Racendowie, ponieważ wysoki stan  wody 
   uniemożliwia rolnikom  uprawę gruntów w pobliżu stawu. 
Wójt odpowiedział, że dokonano przeglądu wszystkich dróg na terenie gminy. Listę uwag co do 
dróg powiatowych otrzymał Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie i prace  na tych drogach 
rozpoczną  się od następnego poniedziałku. Remonty rozpoczną się również na drogach gminnych. 
Radny Mirosław Twardowski informując o braku wody i bardzo brudnej wodzie w Wyszkach, 
pytał – czy przyczyną tego była jakaś awaria.  
Radny wnioskował, aby o awarii w dostawie wody informować radnego i sołtysa. 
Wójt odpowiedział, że wystąpiła mała awaria. 
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o: 
- namalowanie pasów  skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- ścięcie pobocza drogi na Nowej Wsi. 
Sołtys Twardowa Dominika Kwiecińska w imieniu mieszkańców Twardowa prosiła Wójta o 
przedstawienie planu zagospodarowania poddasza świetlicy wiejskiej w Twardowie, ponieważ 
temat zagospodarowania poddasza przez Gminę budzi wiele kontrowersji  i obaw mieszkańców o 
to, że sala ta będzie  mniej atrakcyjna dla osób wypożyczających salę.  
 
ad.5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXI  
      sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od ostatniej sesji Rady  podpisał 
podjęte uchwały  oraz przekazał  Wójtowi interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji. 
Poza tym: 
-  uczestniczył w posiedzeniu Społecznego Komitetu Obchodów  roku 2013  Rokiem Powstania  
   Wielkopolskiego, 
- 23 marca obecny był na III Turnieju Tenisa Stołowego w Jarocinie dla radnych z terenu powiatu 
   jarocińskiego, w którym Gminę Kotlin reprezentowali Radny Włodzimierz Szymkowiak i sołtys  
  Wyszek Mieczysław Stefaniak, 
- 6 kwietnia  uczestniczył w uroczystości 50 lecia KGW w Woli Książęcej, 
- 8 kwietnia  na zaproszenie 5 drużyny harcerskiej im. T. Kościuszki w Sławoszewie brał udział  
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  w obchodach powitania wiosny, 
- 15 kwietnia  uczestniczył  w spotkaniu autorskim z okazji  obchodów roku 2013 Rokiem 
  Powstania Wielkopolskiego, 
- 21 kwietnia  na zaproszenie Bractwa Strzeleckiego w Dobrzycy i prawnuka powstańca 
  styczniowego Pana Rybczyńskiego  uczestniczył  w mszy św. z okazji rocznicy Powstania  
  Styczniowego, 
- 22 kwietnia na zaproszenie Burmistrza Jarocina  obecny był na uroczystym podpisaniu umowy  o 
  dofinansowanie w kwocie 85 mln zł projektu pn. „ Rozbudowa Zakładu Zagospodarowania 
  Odpadów” w ramac Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 
Poza tym Przewodniczący brał udział w przygotowaniu materiałów sesyjnych i materiałów na 
posiedzenie wspólne komisji Rady w którym uczestniczył. 
Do informacji  złożonej przez Przewodniczącego nie zgłoszono uwag. 
   
ad.6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXI  sesji Rady  oraz  
z wykonania uchwał Rady. 
               Wójt Gminy poinformował, że uchwały  dotyczące wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy i zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej             
w Poznaniu. Wszystkie uchwały przekazano do Wydziału Kontroli, Prawny i Nadzoru Urzędu 
Wojewódzkiego w Poznaniu, wywieszono na tablicy ogłoszeń i umieszczono na stronie BIP 
Gminy. 
W okresie od poprzedniej sesji Wójt wydał 10 zarządzeń: w sprawie powołania stałej komisji 
egzaminacyjnej  do przeprowadzenia egzaminów kończących służbę przygotowawczą w Urzędzie 
Gminy, w sprawie  powołania komisji przetargowej w celu przeprowadzenia przetargu na sprzedaż 
nieruchomości  w: Woli Książęcej, Orpiszewku, Racendowie i Kotlinie, w sprawie sprawozdania 
rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok, w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  
finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin, w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego 
Urzędu Gminy, zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych i zmiany 
budżetu Gminy. 
Wójt poinformował, że: 
- w dniu 15 kwietnia OSP w Wysogotówku otrzymała samochód Ford Transit za kwotę 68.500,-zł 
   nabyty w drodze postępowania o udzielenie zamówienia publicznego z firmy ART.-AUTO  
   z Ciechanowa, 
- w dniu 4 kwietnia odbyto radę  budowy na zadaniu – „Budowa kanalizacji sanitarnej w Woli  
  Książęcej”, 
- w dniu 8 kwietnia rozstrzygnięte zostało postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na 
  rozbudowę i przebudowę istniejącego Domu Strażaka w Kotlinie. Najkorzystniejszą ofertę złożyła 
  firma  Przedsiębiorstwo Budowlano - Handlowe „MARZYŃSKI” z Jarocina. 
- w dniu 15 kwietnia podpisano z firmą EFEKT s.c. z Jarocina umowę na pełnienie funkcji 
  inspektora nadzoru inwestorskiego nad inwestycją  pn. rozbudowa i przebudowa Domu Strażaka 
  w Kotlinie, 
- ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego  na odbiór i zagospodarowanie  
  odpadów komunalnych, a termin otwarcia ofert ustalono na 8 maja, 
- zgodnie z zawartymi umowami wykonana została wymiana  stolarki okiennej  w świetlicy 
  wiejskiej w Wilczy – 8 szt., w świetlicy wiejskiej w Twardowie – 5 szt. oraz wymiana  drzwi 
  zewnętrznych w świetlicy wiejskiej w Sławoszewie. 
Ponadto:  
- w dniu 29 marca  Wójt uczestniczył w spotkaniu podsumowującym działalność Wojewódzkiego 
  Ośrodka Doradztwa Rolniczego w powiecie jarocińskim, 
- 6 kwietnia uczestniczył  w uroczystości 50 – lecia KGW w Woli Książęcej, 
- 21 kwietnia obecny był na otwarciu targów „Agro – Marsz” w Marszewie oraz spotkał się 
  z posłem Piotrem Walkowskim i członkiem Zarządu Marszałkowskiego Krzysztofem 
  Grabowskim, 
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- 22 kwietnia obecny był na uroczystym podpisaniu umowy na dofinansowanie projektu pn.  
  „Rozbudowa Zakładu Zagospodarowania Odpadami”  w Jarocinie. 
                 Przewodniczący Rady odczytując treść zarządzenia Wójta Gminy  Nr 165 i 169               
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013 rok  powiedział, że z uzasadnienia do zarządzeń wynika, 
że Gmina oddaje podatek VAT. Przewodniczący pytał – czy Gmina ma to w budżecie? 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Gmina postanowiła odzyskać podatek VAT od realizowanych 
wydatków inwestycyjnych i bieżących i w związku z tym zobowiązana jest zwrócić podatek VAT 
od otrzymanej dotacji rozwojowej z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego jaką 
otrzymała na zadanie  pn. „ Budowa, rozbudowa, przebudowa oczyszczalni ścieków komunalnych”.  
Środki te zabezpieczono w budżecie, ale ich nie oddano do dnia dzisiejszego. 
Wójt uzupełnił odpowiedź wyjaśniając, że Gmina ma możliwość odzyskania podatku VAT od 
realizowanych inwestycji i są to kwoty duże. 
 
ad.7. Przyjęcie  sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami za 2012 rok. 
                  Przewodniczący Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przedstawił opinię 
komisji co do materiałów sesyjnych omówionych na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 24 
kwietnia 2013r. informując, że komisje pozytywnie zaopiniowały przedłożone sprawozdania            
i informacje oraz projekty uchwał w sprawie: nadania imienia Przedszkolu Publicznemu,  
wyrażeniu zgody  na sprzedaż nieruchomości  zabudowanej przy ul. Konopnickiej, wyrażeniu 
zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy gruntów przy ul. Powstańców 
Wlkp., zmiany budżetu  i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że  zdania radnych były podzielone odnośnie  projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej przy ul. Ks. 
Rymarkiewicza. 
                   Nie słysząc uwag do sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi  i innymi podmiotami  Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada sprawozdanie 
przyjęła. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8.   Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin za 2012 rok. 
                     Nie słysząc uwag do informacji Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada informację 
z działalności Biblioteki Publicznej przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9.  Przyjęcie informacji z  funkcjonowania i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kotlinie za 2012 rok. 
                    Nie słysząc uwag do informacji Przewodniczący Rady stwierdził, że  informację            
z funkcjonowania i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Rada przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10. Przyjęcie informacji z funkcjonowania i działalności jednostek oświatowych Gminy: 
gimnazjów, szkół podstawowych i Publicznego Przedszkola za 2012 rok. 
              Nie słysząc pytań i uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że  Rada Gminy informację        
z funkcjonowania i działalności   jednostek oświatowych Gminy przyjęła. 
Informacje stanowią załączniki do protokołu. 
        

  ad.11. Podjęcie uchwał.   
                   Podjęcie uchwał: 
  1)  w sprawie nadania imienia Publicznemu Przedszkolu w Kotlinie, 
       Uchwała Nr XXXII/172/2013 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 
       Rada Gminy nadała Przedszkolu Publicznemu  nazwę  „ Słoneczko”. 
       Przewodniczący Rady złożył  gratulacje dyrektor Przedszkola  za wybór nazwy Przedszkola. 
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       Dyrektor Przedszkola podziękowała radnym za podjęcie uchwały. 
   2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej 
       położonej w Kotlinie. 
       Uchwała Nr XXXII/173/2013 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 
       Uchwała dotyczy nieruchomości położonej  w Kotlinie przy ul. Konopnickiej. 
   3) w sprawie wyrażenia zgody  na sprzedaż  nieruchomości  gruntowych niezabudowanych 
       położonych w Kotlinie. 
       Uchwała Nr XXXII/174/2013 podjęta została  13 głosami „za”, przy 2  głosach 
        przeciwnych ( radnych: Czesława Mocha i Czesława Smolińskiego). 
       Uchwała dotyczy  nieruchomości położonych przy ul. Ks. Rymarkiewicza. 
   4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy 
        nieruchomości. 
        Uchwała Nr XXXII/175/2013 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 
        Uchwała dotyczy nieruchomości przy ul. Powstańców Wlkp.  
   5)  zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok. 
        Uchwała Nr XXXII/176/2013 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 
   6)  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 2013 rok. 
        Uchwała Nr XXXII/177/2013 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 
        Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
  ad. 12. Wolne głosy i wnioski. 
  Radny Krzysztof Szyszka odniósł się  do uwagi Przewodniczącego Rady do zarządzenia Wójta     

w sprawie zmiany budżetu Gminy spowodowanej zwrotem podatku VAT za okres 5 lat mówiąc, że 
Wójt podejmuje się gigantycznej pracy zwrotu podatku VAT za okres 5 lat od wszystkich 
prowadzonych inwestycji. Jest to praca, która budzi szacunek. Jest to niebagatelna  suma 
zwiększająca dochody Gminy i nie wszystkie gminy podejmują się  takiej pracy. Działania Wójta  
zdaniem radnego zasługują na pochwałę, a nie na podejrzliwości. 

  Przewodniczący Rady wyjaśnił, że życie samorządu jest jawne, a pytanie, które zadał skierowane 
było do pani Skarbnik, która powinna o tym poinformować.Przewodniczący Rady pytał – czy to 
miało  być ukryte? Dalej mówił, że gdyby to  był taki skutek i z taką korzyścią, to głowa do góry. 

  Radny Czesław Smoliński zabierając głos mówił, że ciekawe, że radny Szyszka wie o zwrocie 
podatku VAT, a On  o tym nie wie i chciałby się dowiedzieć od Wójta, a nie z gazety, bo są to 
ważne i istotne rzeczy. 

  Wójt odpowiedział, iż z całym szacunkiem do Przewodniczącego Rady i radnych, ale radni 
otrzymują materiały sesyjne z wyprzedzeniem 7 dniowym i prosiłby o pytania i uwagi zawarte        
w tych materiałach, w tym dotyczące budżetu , a nie tylko takie, że jest przycięta gałązka taka czy 
inna. 

  Przewodniczący Rady odpowiedział, że jeżeli chodzi o zwrot podatku VAT, to jest to sprawa tak 
ważna, że Skarbnik powinna o tym poinformować, chyba, że niektórzy o tym wiedzieli. 

  Radny Smoliński  uważał, że jeżeli Gmina VAT odzyska mimo, że część podatku  trzeba będzie  
zwrócić, to jest to bardzo ważne. 

  Przewodniczący Rady pytał – czy zadając pytanie o zwrot podatku uraził tym kogoś? 
Radna Jolanta Urbaniak  przypominając, że  w budżecie Gminy na 2013 rok zapisane jest zadanie 
– budowa drogi od ul. Powstańców Wlkp. do ul. Wawrzyniaka  pytała – czy odcinek ten będzie 
wybudowany w najbliższym czasie. 
Wójt odpowiedział, że w najbliższym czasie i że do  zimy na pewno będzie. 
Radny Bogdan Pacholak poinformował, że wczoraj odbyło się zebranie jednostek należących  do 
KSRG. Jednostki te otrzymały nowe zadania. Jednostki OSP Kotlin i OSP Racendów należące do 
tego systemu otrzymały  na szczęście  jak podkreślił radny tyko jedno zadanie  ratownictwa 
technicznego. Radny przypomniał, że samochód OSP w Racendowie ma 38 lat. Na zakup 
samochodu otrzymać można dotację, z tym, że nowy samochód  nie mieści się w obecnym garażu. 
Radny Pacholak wnioskował o zaplanowanie w budżecie na przyszły rok środków na zakup 
nowego samochodu dla OSP w Racendowie. Radny mówił, że nie zazdrości, że Wysogotówek 
otrzymał samochód. Uważał, że samochód OSP w Racendowie powinien  już przestać jeździć. 
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Radny Jerzy Szymczak  mówił, że  cieszy się, że podatek VAT będzie zwracany Gminie, ale nie 
powinno to być tajemnicą, a okazuje się, że jeden z radnych wie, a drugi nie. Radny uważał, że 
Wójta powinni chwalić wszyscy za to, że robi,  a nie tylko pojedynczy radni. 
Radny Szymczak pytał – czy Zakład Energetyczny na piśmie  odpowiedział  na Jego wniosek 
odnośnie przycięcia gałęzi drzew wrastających w linie energetyczne, bo nie doczytał  o tym i nie 
dosłuchał. 
Radny Szymczak zaproponował Wójtowi wskazanie w terenie drzew, których gałęzie należy  
przyciąć, wymieniając ulice: Powstańców Wlkp., Dworcową, Poznańska, Ks. Rymarkiewicza, 15 
Sierpnia. 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- dokończenie odbudowy rowów przy drodze Kotlin – Sucha, których głębokość  w jednym miejscu 
   jest 2 metry, a w drugim nie ma rowu w ogóle przez co tworzą się rozlewiska na polach,  
  ponieważ woda z dren nie może spłynąć do rowu, 
- wstawienie szyby w wiacie autobusowej w Sławoszewie. 
Sołtys Skowrońska zaprosiła wszystkich na festyn organizowany w dniu 3 maja br. w Sławoszewie 
z okazji rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o: 
- ustawienie dwóch tablic ogłoszeniowych w Wyszkach: Góry i w centrum, 
- obcięcie gałęzi wierzby rosnącej w pasie drogowym przy posesji nr 28 w Wyszkach. 
Sołtys Wyszek wskazał, że spuszczanie wody podczas awarii sieci wodociągowej w Wyszkach nic 
nie dało, ponieważ woda posiadała kolor herbaty. 
Wójt odpowiedział, że w budżecie Gminy są środki w wysokości 70 tys. zł  na modernizację  studni 
głębinowej w Wyszkach  i w najbliższym czasie będzie to wykonane.  
Odnośnie obcięcia gałęzi wierzby Wójt poinformował, że po problemach i dyskusjach na temat 
obcinanie gałęzi drzew  i korekt lip w Twardowie obcinanie gałęzi zleci firmie wyspecjalizowanej, 
aby nie było wiązane to z koleżeństwem czy przyjacielstwem i Gmina zapłaci za godzinę pracy od 
70 do 120 zł na godzinę. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o wyrównanie drogi Twardów Bączew – Kurcew. 
Przewodniczący Rady pytał – jak długo Gmina przewiduje utrzymanie wysypiska odpadów 
komunalnych i jak wypadła kontrola w Urzędzie Gminy przeprowadzona  przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową? 
Wójt odpowiedział, że  w związku ze zmianą gospodarki śmieciowej wysypisko powinno 
funkcjonować do końca czerwca 2013r. , z tym, że Gmina zabiega aby funkcjonowało do końca 
2013 roku. 
Wójt i Skarbnik odpowiedzieli, że kontrola wypadła dobrze. Nie ma zastrzeżeń i nikt nie został 
ukarany. 
Do sali obrad weszli przedstawiciele Policji wymienieni w pkt I porządku obrad. 
Radny Stefan Taczała  pytał – czy Spółka Wodna w Kotlinie otrzyma z Gminy  dotację  o którą 
wniosek złożyła Spółka Wodna w Jarocinie? 
Radny Taczała wnioskował o ułożenie w przyszłym roku dywanika asfaltowego o grubości 4 cm na 
drodze Racendów – Parzew. 
Pytania radnych do Komendanta Powiatowego Policji. 
Przewodniczący Rady  pytał – czy ostatnia kradzież w Kotlinie w domu jednorodzinnym jest 
wiązana z kradzieżami jakie miały miejsce w Jarocinie? 
Przewodniczący Rady wnioskował o zwrócenie uwagi na osoby szybko jeżdżące motorami. 
Radny Krzysztof Szyszka prosił Przewodniczącego Rady, aby  wziął udział w naradzie jaka 
odbędzie się w dniu dzisiejszym w Jarocinie na temat obwodnicy Jarocina i żeby zabrał głos o 
przedłużenie obwodnicy do Kotlina. 
Radny Stefan Taczała  wnosił o zwrócenie uwagi na wypalanie traw  i palenie gałęzi. 
Radny Bogdan Pacholak wnosił o zwrócenie uwagi na źle oznakowane drogi i dużą ilość znaków 
przy drogach. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  wskazał na targowisko w Kotlinie gdzie jest zagrożenie 
bezpieczeństwa dzieci i młodzieży i  gdzie parkuje się samochody na chodniku. 
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Radny Szymkowiak pytał – czy w soboty od godz. 8 do 10 można zamknąć ulicę Ks. St. 
Rymarkiewicza od ul. Poznańskiej do ul. Staszica, aby odcinek ten był bezpieczny? 
Radny mówił, że w tym okresie jest  więcej handlujących i handlują wszędzie, bo nie ma 
targowiska z prawdziwego zdarzenia. 
               Na pytania odpowiedzi udzielił Komendant informując, że w Jarocinie dochodziło do 
włamań ale osoba ta została zatrzymana i nie należy wiązać zdarzenia z tymi wcześniejszymi. 
               Co do jazdy  motocyklistów  Komendant przyznał, że  Policja stara się ich dyscyplinować. 
               Wypalanie traw jest naganne i stwarza zagrożenie. 
               Komendant przyznał, że jest zwolennikiem oznakowania terenu znakami „ teren 
zabudowany”  i „ koniec terenu  niezabudowanego”. Uważał, że znaków jest za dużo, ale to także 
radni występują o oznakowanie. Inicjatywa Policji jest taka, aby znaków ograniczających prędkość 
było jak najmniej. 
               Odnośnie handlujących na targowisku Wójt  mówił, że handlujący szukają dogodnego 
miejsca do  sprzedaży, a na placu targowym  jest dużo miejsca wolnego. 
Radny Taczała wskazał na kierownika placu targowego odpowiedzialnego za porządek na 
targowisku. 
Radny Szymkowiak mówił, że handel odbywa się także przy pomniku Papieża Jana Pawła II. 
Radny Wodniczak uważał, że sytuacja poprawi się gdy ułożony zostanie polbruk na dalszej części 
targowiska. 
Radny Pacholak  wypowiedział się za ustawieniem znaku  zakazu handlu na chodniku. 
Przewodniczący Rady mówił, że handlujący stoją tylko po lewej stronie ul. Ks. Rymarkiewicza, po 
prawej już nie  i ludzie wykazują dużo rozsądku i nic  tam do tej pory się nie wydarzyło. 
Przewodniczący Rady przypomniał gdy poprosił Policję o rozładowanie  skrzyżowania z ul. 
Sobczaka na Ks. Rymarkiewicza i zrobiono  wówczas porządek ale na targowisku i wyszło na to, że 
zabiegał o to Przewodniczący. 
Komendant Policji poinformował, że nie będzie szczędził sił żeby patrol do Kotlina przysłać. 
Wójt prosił, aby potraktować handlujących  pierwszy raz bardzo delikatnie, ostrzegawczo. 
Komendant odpowiedział, że decyzje może podjąć  co do patroli, a co do ukarania decyduje 
policjant. 
Komendant wyjaśnił, że  co do  organizacji ruchu na ul. Ks. Rymarkiewicza  decyduje zarządca 
drogi, a jest to droga powiatowa. 
Radna Jolanta Urbaniak  apelowała, aby przy postępowaniu z handlującymi wziąć pod uwagę to, że 
jest 2 mln bezrobotnych w Polsce i 2 mln zagranicą  i bezrobocie rośnie. Każdy kto wyprodukuje  
warzywa chce je sprzedać, a jak sprzeda płaci od tego podatek, a ze sprzedaży ma pewne 
zabezpieczenie dla siebie i rodziny, a chce się ich przeganiać. 
Radna Urbaniak wskazała na parkowany w poprzek  na poboczu z kostki  przy ul. Rymarkiewicza 
samochód  ciężarowy i osobowy  i trudności przejścia  ludzi w związku z tym. 
Radny Szymkowiak  wyjaśnił, że nie ma nic do osób handlujących, a chodzi o bezpieczeństwo i jest 
za tym, aby stworzyć  miejsca do handlowania. 
Radny Szyszka uważał, że należy uzbroić się w cierpliwość, ponieważ kostka będzie ułożona na 
dalszej części targowiska, a obecnie na plac nie utwardzony nie było możliwości wjazdu . 
Radny Taczała przypomniał, że to On walczył o targowisko i utwardzenie placu targowego. 
 

  ad.13. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXI sesji 
Rady. 

                    Wójt odpowiadając na wnioski złożone na XXXI sesji Rady Gminy  poinformował, że 
do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie przekazano  wnioski o namalowanie pasów skrajnych 
na drodze Kotlin – Sławoszew i o wyczyszczenie przepustu   w Sławoszewie przy posesji nr 53. 
                 Na drzwiach wejściowych do Urzędu Gminy wywieszono informację o godzinach 
przyjmowania interesantów w Urzędzie. 
                W dniu 15 marca złożono wiązankę pod tablicą pamiątkową Ks. Stanisława 
Rymarkiewicza. 
                Lipy w Twardowie nie zostaną wycięte do końca, a będą nowe nasadzenia i aleja zostanie 
odnowiona. 
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                W Twardowie w uzgodnieniu z sołtysem  dodatkowo ustawiono kosze na odpady. Kosz 
ustawiono także w Kotlinie na przystanku autobusowym w kierunku Jarocina. 
Do zamontowania pozostała jeszcze tablica informacyjna w Twardowie i w Wyszkach. 
                 Po objeździe dróg wysłano pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie wskazując  
jakie działania należy podjąć w celu poprawy bezpieczeństwa  ruchu, w tym o: uzupełnienie 
zniszczonych znaków drogowych w Wilczy i Magnuszewicach, uregulowanie cieków wodnych          
i naprawę chodnika w Magnuszewicach, uzupełnienie ubytków w nawierzchni jezdni                       
w Twardowie, Woli Książęcej, Kurcewie i Magnuszewicach, wyprofilowanie drogi  gruntowej 
Wola Książęca – Hilarów i zapewnienie jej przejezdności, uzupełnienie łańcuchów  wzdłuż 
chodnika      i wymianę uszkodzonego znaku drogowego w Sławoszewie, wymianę uszkodzonych 
słupków ochronnych  przy ciągu pieszym w kierunku szkoły w Parzewie, wymianę zniszczonych 
barier ochronnych i odpowiednie oznakowanie  przy posesji p. Skowrona w Woli Książęcej, 
naprawę nawierzchni drogi:  Wola Książęca – Tarce i  w Magnuszewicach, utwardzenie pobocza 
drogi przy sklepie w Sławoszewie, doprowadzenie do drożności cieku wodnego Lubianka pod 
drogą powiatową  przy posesji nr 53 w Sławoszewie, naprawę  zapadniętego przepustu pod drogą     
w Orpiszewku, utwardzenie drogi  Parzew – Strzydzew, zebranie warstwy ziemi z poboczy dróg 
uniemożliwiającej spływ wody  z jezdni do rowów. 
                Wójt poinformował, że trwają ustalenia co do zakupu flag z herbem Gminy. 
                 Co do odkopania rowu po kolejce wąskotorowej w Twardowie Wójt  wyjaśnił, że Gmina 
nie jest właścicielem tego terenu. 
                 Wójt zapewniał, że w najbliższym czasie uda się  zrealizować wniosek o rozebranie muld 
na ul. Mickiewicza a  do Gminy wpływają  wnioski o założenie  muld na następnych ulicach. 
                  Na budowę drogi od ul. Powstańców Wlkp. do ul. Wawrzyniaka w budżecie Gminy są 
zaplanowane środki w kwocie 40 tys. zł.  
Wójt odczytał wszystkie zadania w dz. 600 – transport i łączność  zaplanowane   na 2013 rok 
informując, że dokumentacja na te zadania będzie opracowana do 15 maja br. 
                    Sołtys Dominika Kwiecińska prosiła o odpowiedź na zgłoszone pytanie o 
zagospodarowanie poddasza świetlicy wiejskiej w Twardowie. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że odpowiedzi na   wnioski i zapytania zgłoszone na dzisiejszej 
sesji Wójt ma obowiązek  udzielić na kolejnej sesji Rady. 
Wójt wyjaśnił, że  Gmina ma ograniczone możliwości lokalowe. Budynki jakie Gmina posiada  są 
w złym stanie.  Każdy obiekt, który   Gmina posiada  stara się doposażyć  i zabezpieczyć tak, aby 
nie był niszczony. 
W Twardowie jest kontynuacja dalszych działań z funduszu sołeckiego oraz środków 
remontowych, które są zabezpieczone w budżecie Gminy. 
Wójt poinformował, że  poddasze świetlicy w Twardowie zamierza wyremontować                    
i zagospodarować z wykorzystaniem na noclegi  dla dzieci biorących udział  np. w wycieczkach czy 
biwakach. Wójt przyznał, że będzie do tego dążył, myśląc, że radni poprą Go w tym. 
Wójt poinformował, że Gmina boryka się z brakiem mieszkań socjalnych.  Zgodnie                          
z obowiązującym prawem jeżeli Gmina nie może zapewnić mieszkania socjalnego ponosi koszty za 
zajmowane mieszkanie. 
Radny Wodniczak powiedział, że gdyby wiedział, że komuś przyjdzie na myśl taki szalony pomysł, 
żeby zrobić na poddaszu świetlicy mieszkanie socjalne, to ręki by nigdy nie przyłożył do remontu 
świetlicy. Radny mówił, że wprowadzić kogoś do mieszkania  socjalnego jest łatwo. Gorzej go 
wyprowadzić. Radny mówił, że  sala w świetlicy  w  Twardowie   jest najczęściej wypożyczana        
i niemożliwe jest  żeby ktoś mieszkał na poddaszu.  
Radny przyznał, że  na kolonie można wyremontować poddasze, bo Gmina za wszystko płaci. 
Jednak  gdy ktoś wypożyczy salę, to nie jest możliwe, aby ktoś w tym czasie szwędał się.  
Radny Wodniczak zastanawiał się dlaczego Wójt wybrał   ten budynek w Twardowie. Radny 
wskazał na budynek poszkolny w Parzewie,  gdzie można przygotować mieszkanie socjalne. 
Radny Wodniczak przyznał, że wierzy w to, że  mieszkańcy Twardowa skutecznie zablokują 
zamiar Wójta, co do  mieszkania socjalnego na poddaszu świetlicy. 
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Wójt odpowiedział, że nie będzie mieszkania socjalnego, a  jest możliwość zagospodarowania 
poddasza z wykorzystaniem przez dzieci i młodzież i to może zapewnić. Sala w świetlicy nie jest 
zajmowana przez 7 dni w tygodniu – twierdził Wójt. 
Radny Wodniczak powiedział, że to Wójt mówił o mieszkaniu socjalnym, a nie On. 
Przewodniczący Rady pytał – co na to komitet świetlicowy i mieszkańcy Twardowa, bo jak to się 
stanie, to będzie po fakcie i po co nieporozumienie. 
Wójt  przyznał, że temat wyszedł od Niego i w najbliższym czasie będzie temat  realizacji funduszu 
sołeckiego i jeżeli będzie wola mieszkańców, że chcą mieć zagospodarowane poddasze, to będzie. 
Wójt zwracając się do radnego Wodniczaka powiedział, że powinien On wiedzieć co się działo do 
tej pory na poddaszu, co się tam odbywało. 
Przewodniczący Rady mówił, że to mieszkańcy Twardowa powinni mieć coś do powiedzenia w tej 
sprawie, przypominając czasy gdy likwidowano szkołę w Twardowie, przeznaczając  budynek na 
świetlicę  i tak powinna funkcjonować. 
Wójt z kolei przypomniał, że o wymianę pokrycia dachowego  świetlicy zabiegał sołtys Marian 
Żurek i skoro będzie wymiana dachu, to nie można pozostawić tego bajzlu, który jest na poddaszu. 
          

  ad.14. Zamknięcie obrad. 
                       Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XXXII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                                  
 

 


